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Beste raadsleden, 
 
Op 26 februari 2023 hebben de fracties van PvdA, GroenLinks en PvdD bij het vragenhalfuurtje vragen 
gesteld over doneerringen.  De drie partijen zien de doneerringen als een duurzaam en een sociaal 
initiatief dat in verschillende Duitse en Nederlandse steden wordt ingezet. De doneerringen kunnen om 
afvalbakken in de openbare ruimte worden gehangen met als doel om er statiegeldflesjes en 
statiegeldblikjes in te plaatsen die door mensen met weinig geld ingeleverd kunnen worden bij 
supermarkten.  De statiegeldflesjes en statiegeldblikjes belanden zo niet in de afvalbakken, maar 
worden gerecycled, de containers raken minder snel vol en mensen met weinig geld kunnen wat 
bijverdienen.    
   
Wethouder van Asten heeft toegezegd dat we na de zomer een beeld kunnen geven of de inzameling 
van flesjes én blikjes in andere steden die de doneerring gebruiken werkt en als dat positief is, wij ze bij 
proef ook in Tilburg plaatsen. In deze brief informeren wij u over de ervaringen met doneerringen in 
andere steden en hiermee doen wij toezegging 72338 af.    
   
Onderzoek inzet doneerringen andere steden   
Op verzoek van de gemeente Tilburg zijn de ervaringen met doneerringen in andere gemeenten 
besproken tijdens een landelijk netwerkoverleg waar Tilburg Schoon ook deel aan neemt. In Eindhoven 
is een test gedaan met de doneerringen in een aantal parken. Daaruit bleek dat de ringen niet of 
nauwelijks werden gebruikt voor statiegeldflesjes of -blikjes. Daarom is de proef niet uitgebreid naar de 
rest van de stad. Rotterdam start met het plaatsen van de doneerring deze zomer als gevolg van de 
invoering van statiegeld op blikjes en Amsterdam is nog in overweging of ze de proef doorzetten, de 
resultaten uit een eerdere proef zijn nog niet overtuigend genoeg.  
  
Conclusie    
Wanneer het alleen om petflesjes was gegaan is het advies (mede op basis van de ervaring uit 
Eindhoven) om de doneerring niet te plaatsen. Maar door de komst (april 2023) van het statiegeld op 
blikjes zien we dat er veel overlast is van zwerfafval rondom de afvalbakken. Ondanks de invoering van 
statiegeld op blikjes verdwijnen er veel blikjes in de afvalbakken. De reden hiervan is dat blikjes niet 
droog en schoon zijn (in tegenstelling tot de kleine petflesjes met een dop). We zien dan ook dat 
mensen de afvalbakken afstruinen op zoek naar statiegeld blikjes. Dit is op zich geen probleem, maar 
wel als ze het afval dat ze eruit hebben gehaald niet terug in de afvalbak doen, want dat leidt tot extra 
zwerfafval. We willen toetsen of door het plaatsen van de doneerring het zwerfafval rond de afvalbak 
afneemt.    
  
  



Hoe nu verder? 
We starten in het laatste kwartaal van 2023 met het plaatsen van doneerringen en gerichte 
communicatie aanpak op 4 locaties waar overlast is van zwerfafval. Het gaat om de afvalbakken bij:    

• Albert Heijn Piusstraat   

• Zomerpark   

• Wilhelminapark   

• Burgemeester Stekelenburgplein   
   
In de zomer van 2024 evalueren wij of de proef geslaagd is en of het gebruik van de doneerring wordt 
uitgebreid naar andere afvalbakken die op een strategische plek staan. Uiteraard informeren we uw 
raad over de conclusies van deze evaluatie.  
 

  
Met vriendelijke groet,  
 

 
 
 
mr. A. van Berckel, MBA drs. Th.L.N. Weterings 
gemeentesecretaris burgemeester 


